
Nazývat agresi správným jménem 

V zemi, která má zkušenost s okupací nazývanou 
jako "dočasný pobyt vojsk", bychom měli vnímat 
důležitost správného pojmenování závažných 
skutečností. Pro tu aktuální z doněcké a luhanské 
oblasti se hodí třeba "další ruská vojenská agrese 
vůči Ukrajině". 

Žádný "vstup vojsk", natož předstírání legitimity 
nějakých lidových, údajně nezávislých republik. 
Žádná lokální neshoda v pohraničí, ale napadení 
sousedního státu. K Rusku je třeba přistupovat jako 
k agresorovi, k Ukrajině jako k napadené zemi, 
kterou ostatně už je řadu let. Trvající konflikt teď 
Rusko rozhodnutím Vladimira Putina vyostřilo a je na 
dalších mezinárodních aktérech, jak se k tomu 
postaví. Měli by ale v každém případě vycházet ze 
správného popisu situace a nerelativizovat závažná 
fakta. Pamatujme, jak absurdně zněl výklad, že se u 
nás v srpnu 1968 sovětskými tanky realizovala 
"bratrská pomoc". 

Filip Breindl 

 

 

 

 



„Určitě mě klidně vydejte a já vás žádám o zbavení imunity, 

aby pravda vyšla najevo.“ To jsou radikální slova Andreje 

Babiše, která přednesl v Poslanecké sněmovně v roce 2017. 

Poslanci zde měli rozhodnout o jeho vydání k trestnímu 

stíhání v kauze Čapí hnízdo. Jako premiér střed zájmů odmítá 

a nemá co skrývat…asi jen v období mandátu ve významné 

politické funkci. Nyní je Babiš v opozici a pravdy se spíše bojí. 

Jinak by těžko žádal poslance čtyřstránkovým dopisem, aby 

neumožnili jeho stíhání, a aby mu zachovali imunitu. 

Aneta Chatzigeorgiu 

 

 

“Svět umění se otřásl. Beeplovu digitální NFT koláž vydražili za 

miliardu a půl.” V dnešní době stojíme před propastí trhu 

umění, která se - podobně jako další aspekty našich životů - 

odehrává v online prostředí. Galerie, muzea a další kulturní 

instituce získávají nový domov - kyberprostor. Malby Picassa 

a da Vinciho nahradily kouřící opice, gotické monumenty 

vystřídal obrázek kamene. Nastává doba, kdy vítězí 

jednoduchost nad sofistikovaností, kýč nad krásou a peníze 

nad kvalitou. 

Dorota Jakubíčková 

 

 



Dokument Barbory Chalupové „Zákon lásky” se ve výsledku 

může zdát poměrně tendenčně pojatým tak, aby měl divák 

představu kdo v tomto případě představuje “dobro” a “zlo”. 

Nicméně pravdou je, že Aliance pro rodinu kromě hojně 

používaného argumentu odkazujícímu k tzv. tradiční rodině 

nedokáže hnutí Jsme fér konfrontovat nijak jinak. Skrývání 

homofobních názorů pod značku křesťanských hodnot mi 

přijde smutné a vůči křesťanské víře urážlivé. 

Karolína Strnadová 

 

 

 

 

Čínske Xiaomi predstavilo nové smartfóny z radu Poco, na 

ktoré sme čakali dlhé mesiace. Alebo si to teda myslíme, 

pretože v skutočnosti ide o „prezlečené“ modely z radu 

Redmi Note 11 s rovnakou výbavou, akú na trhu už máme. 

Opäť sa nám raz potvrdilo, že čínsky gigant vydáva zbytočné 

modely a žiadnej novinky sme sa teda nedočkali. Čo keby sa 

tak radšej sústredil na stabilný systém a nie takéto „novinky“? 

Katarína Šimková 

 

 



Ak Donald Trump ako bývalý americký prezident chváli 

Vladimíra Putina za útok na Ukrajinu, naskytuje sa otázka, ako 

po nacistickej minulosti môžu stále existovať ľudia ako tento 

Američan. No aby ešte za tento útok vinil súčasného 

prezidenta Spojených štátov Joea Bidena, a nie ruského 

prezidenta, ozaj sa už pýtam, čo za na hlavu padnutých ľudí si 

občania volia za hlavy štátov. 

Lenka Sláviková 


